

Title (en)

Continuous casting mould, especially for casting billet strands and blooms

Title (de)

Stranggiesskokille, insbesondere zum Giessen von Knüppel- oder Vorblocksträngen

Title (fr)

Lingotière de coulée continue, en particulier pour la coulée de billettes et de blooms

Publication

**EP 1206986 A1 20020522 (DE)**

Application

**EP 01125595 A 20011026**

Priority

DE 10056910 A 20001116

Abstract (en)

A continuous casting mold comprise a casting tube (1) surrounded by a mold housing with a gap (3) into which a cooling medium stream (4) can be introduced and removed. The gap varies over the height of the mold so that it is narrow in the upper part of the mold and corresponds to a high cooling medium speed and it is relatively wide in the lower region of the mold corresponding to a relatively low cooling medium speed. Preferred Features: The contour of the outer cooling medium gap wall (5a) corresponds to the negative mold of the solidification line in the casting strand running from above to below.

Abstract (de)

Eine Stranggießkokille, insbesondere zum Gießen von Knüppel- oder Vorblocksträngen, deren Gießrohr (1) von einem Kokillengehäuse (2) mit Spaltabstand (3) umgeben ist, in den ein Kühlmedium (4) zuführbar und wieder abführbar ist, kann die Geschwindigkeit des Kühlmediums (4) im Kühlkanal des Kokillengehäuses (2) über die Geometrie des Kühlmedium-Leitmantels (2a) dahingehend steuern, dass der Kühlmedium-Spalt (5) derart über die Kokillenhöhe (6) unterschiedlich breit ist, dass im oberen Kokillenbereich (6a) der Kühlmedium-Spalt (5) eng ist, entsprechend einer hohen Kühlmedium-Geschwindigkeit, und im unteren Kokillenbereich (6b) relativ breit ist, entsprechend einer relativ niedrigeren Kühlmedium-Geschwindigkeit. <IMAGE>

IPC 1-7

**B22D 11/055**

IPC 8 full level

**B22D 11/055** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**B22D 11/055** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [X] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 015, no. 178 (M - 1110) 8 May 1991 (1991-05-08)
- [X] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 008, no. 177 (M - 317) 15 August 1984 (1984-08-15) & JP S5970442 A 19840420 - MISHIMA KOSAN CO LTD, et al
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 015, no. 318 (M - 1146) 14 August 1991 (1991-08-14)

Cited by

US7363958B2; WO03092931A1; WO03106073A3; WO2008017402A1

Designated contracting state (EPC)

AT DE GB IT

DOCDB simple family (publication)

**EP 1206986 A1 20020522; EP 1206986 B1 20060927; AT E340666 T1 20061015; DE 10056910 A1 20020529; DE 50111083 D1 20061109; US 2002129922 A1 20020919**

DOCDB simple family (application)

**EP 01125595 A 20011026; AT 01125595 T 20011026; DE 10056910 A 20001116; DE 50111083 T 20011026; US 4540101 A 20011116**